
Referat efterårsmøde Distrikt Jylland-Fyn den 26. november 2023 i Ikast 
 

Velkomst ved distriktsformand Willy Frederiksen 

WF bød velkommen, gennemgik dagens dagsorden og kom med praktisk info. 

 

Fællesmøde for alle discipliner: 

Hvad er det, der sker i Holstebro CC 

Formand for Holstebro CC, Michael Jørgensen, fortalte om den positive udvikling i Holstebro CC, og hvad de 

gør med f.eks. fastholdelse af ryttere, vigtigheden af forældre engagement osv. 

 

Der var spørgsmål og deling af erfaringer med B&U arbejdet undervejs. 

 

Powerpoint præsentationen fra oplægget lægges op sammen med referatet på DCU's hjemmeside. 

 

Børn og Unge v/Martin Wang Hjørngaard 

Oplæg fra Martin Wang Hjørngaard med fokus på nedennævnte punkter, og debat/spørgsmål undervejs. 

 

DCU’s indsatser – rekruttering og fastholdelse 

• Generelt udviklingsarbejde 

• BørneTour 

• Young Riders Cup (og Young Riders Zwift Cup) 

Fremtidens B&U cykelklub  

• klubmiljø og fælleskab 

• Flere trænere og ledere 

 

Gruppearbejde ift. disciplin 

Disciplin opdelinger: 

Gruppe 1: Landevej, Bane, Gravel, Motion, E-cycling 

Mødeleder fra distriktet: Michael Jørgensen 

 

1. Terminsplanlægning for sæsonen 2024. 

Debat om termin, økonomi i løbsafholdelse. 

Der blev udtrykt bekymring omkring hjælpersituationen ifm. de store UCI arrangementer, når der er 

planlagt løb for f.eks. børne-unge klasser samme dag.  

Allan Johansen oplyste, at han fremover er arrangør af Randers Bike Week. 

 

2. Skilteplaner 

Distriktet har lavet aftale vedr. udfærdigelse af skilteplaner – kontakt Willy eller Morten Breiner for 

kontaktoplysninger. 

Prisen på en standardplan dækkes af distriktet. 

 

3. Sikkerhed 

Der arbejdes på en landsdækkende aftale med fast pris på TO’ere og Racemarshals. 

Marshalls grupperne kan i nogle tilfælde også stille med samaritter. 

 

Der er formentlig også aftale på vej omkring samaritter. 

 



Flere klubber efterlyste en mere simpel tjek liste ifm. ansøgninger m.m. til landevejsløb. 

 

Der kigges i øjeblikket på at lave en landsdækkende aftale omkring leje af skilte. 

Hvis der kommer en aftale i stand, bliver der naturligvis udsendt information til klubberne. 

 

4. Startpenge 2024 

Distriktet kigger på om startpengene på landevej skal stige til 2024. 

Emnet vil blive taget op på årsmødet. 

 

Klubberne skal være opmærksomme på, at DIF Aktivitetspulje i nogle tilfælde kan ansøges om midler til 

sikkerhed. 

 

5. Dommervogn og Distriktets materiel 

Vi skal blive meget bedre til at passe på distriktets materiel samt at få tagskilte, lånechip og radioer retur 

efter hvert løb. 

Alt for meget forsvinder fra vognen hvert år. 

 

Kommissærerne bør hjælpe med at pakke dommer- og speakervogn sammen. 

 

Fremover vil ryttere, der ikke afleverer lånechip, blive låst og kan ikke deltage i løb før chippen er 

returneret. 

 

Gruppe 2: BMX 

Dagsorden kommer på møde. 

Mødeleder fra distriktet: Mads Kronborg og Mai Tolstrup 

 

Det er besluttet at overskuddet fra jysk cup bliver i kassen til en fremtidig investering, som kan komme jysk 

BMX til gode. Det kunne være investering i et større løb, udstyr mv.  

Banesyn:  

Ved banesyn skal banen stå helt klar til løb, dog må optegnede streger på banen mangle, men streger må 

ikke mangle i sving til banesynet, da disse bør være malet på, så de ikke skrider væk i tilfælde af regn på 

løbsdagen.  

Efter banesyn har klubben pligt til at få ordnet de ting, som bliver påpeget i banesynsrapporten og 

dokumenteret det til kommissær senest 7 dage før løbet. Hvis det er alvorlige fejl/mangler, kan løbet blive 

flyttet til en anden klub.  

Man har mulighed for som klub selv at bestille et banesyn for egen regning, hvis man er i tvivl, om banen 

lever op til kravene.  

Generel enighed om, at banesyn er værdifulde og sikrer rytternes sikkerhed.  

Mads fortalte om oplæg til krav til at kvalificere til VM 2024. Der var opbakning til forslag.  

 

Gruppe 3: MTB, Cross og TRIAL 

1. DCU Løbstruktur - er der plads til flere løb 

2. Hvordan får flere til start i vores løb 

3. Børne og Ungdomsarbejde 

Mødeleder fra distriktet: Johnny Lillelund 



 
Emner og udsagn: 

• For sene tilmeldinger får klubberne til at aflyse 
• Præmiepenge - krav til klubber!? 
• Events - meget stor forskel på liga og DCU løb 
• Kids liga - flytte til Liga events - Göteborg som eksempel! 
• Gøre det attraktivt - mere overskueligt økonomisk, tidsmæssigt etc. 
• Hvordan får børnene startet tidligere? Og hvad skal der til? 
• Børne tour! - hvor mange får samlet sig omkring disse events og griber muligheden for at hverve 

nye ryttere 
• Fællesskab på tværs af klubber - glem konkurrencen!  

  
Noter fra MTB mødet: 

• Skovlyst - Lille klub - planlægning og information tids nok! 
• MCV - lille gruppe - erfaringer fra andre klubber - drejebog etc 
• Der kan være plads til flere løb!! 
• Økonomi - materialeleje, sporbyg, samaritter, telte etc driver omkostninger 
• Tidtagning - DCU er gratis for eliteklubber 
• AMK - DM er dyrt, samme udgifter som ovenstående! 
• DCU cup - som kan placeres imellem kids og Liga 
• Er der en specielt ønske krav til at der skal være flere løb? 
• Gøre løbene mere spiselige 
• Gøre teknikøvelser afgørende for startrækkefølge i stedet 
• Det kan være med til at skabe bedre oplevelser og dermed få flere til løbene 
• Format af teknik skal udfordres 
• Flere til løb 
• Klubberne kan ikke en gang holde en frivillig fest for overskuddet efter en Liga afdeling 
• Sponsorer på Liga! 

 

Retur til fællesmødet 

Sikkerhedsudvalg 

Genopretningsfondens midler skal fremover bruges på sikkerheds tiltag. 

 

Distrikt JF har nedsat et sikkerhedsudvalg, hvor der indtil videre er indsat Frederik Muff og Asbjørn Ravn 

Rasmussen, begge fra landevej. 

Derudover skal der være en repræsentant fra MTB og BMX. 

 

Distrikt SJ nedsætter et lignende udvalg. 

 

Oplæg fra DCU projektleder, Morten Tornøe Pagh 

CyklingDanmark.cc, ny platform, der skal sikre stærkere tilknytning til DCU for alle dem, der cykler, og være 

et samlingspunkt for cykling. 

 

Gennemgang med highlights fra undersøgelse med respons fra mere end 2.900 ryttere og cykelmotionister. 

 

DCU cykelforsikring leveres af First – en cykelforsikring, hvor man ikke behøver flytte alle sine andre 

forsikringer. 

 

Ny app for alle klubber er udarbejdet og går i luften ultimo november. 



Prospekt med pumptracks og teknikbaner, som kan videregives til kommuner med henblik på at få oprettet 

baner i ens egen kommune. 

Morten Anderson opfordrede til at få fat i prospektet, og få talt med kommunerne, så vi kan få flere børn 

ud og bevæge sig. 

 

Opsamling og spørgsmål 

Løbsarrangørdag for de forskellige discipliner i starten af 2024 – Distriktet udsender information med 

datoer til klubformænd. 

 

 


